

Переяшкин В.В.

Характер и специфика культурно-исторического направления в литературоведении Юга США

Статья посвящена изучению двух стратегических направлений, обусловленных предметом исследования и методологией подхода: общему культурно-историческому анализу южной литературной традиции, а также анализу отдельных тенденций, персоналий, явлений и периодов литературы американского Юга.

Автор доказывает, что литература Юга США в XX в. оформилась в сложную систему научных знаний о литературе, представляющих региональную традицию как своеобразный культурно-исторический феномен.

Ключевые слова: литературоведение, культурно-исторический анализ, стратегическое направление, литература США, литература XX в., жанр.

Pereyashkin V.V.

The character and specificity of the culture-historical style in the literary studies of the USA South

The article is devoted to the study of two strategic directions conditioned by the object of research and the methods of approach: the general culture-historical analysis of Southern literary tradition, and the analysis of specific tendencies, personalities, events and periods of the American South literature.

The author proves that the literature of the USA South of the 20th century evolved into a complex system of scientific knowledge about the literature presenting regional traditions as a special cultural and historical phenomenon.

Key words: literary study, culture-historical analysis, strategic direction, literature of the USA, literature of the 20th century, genre.